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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Campania Vrem respect pentru angajatii TVR incepe sa dea roade: Conducerile 

abuzive de la TVR Iasi si TVR Craiova au fost schimbate din functii! 

• FSTFR organizeaza miting in fata Ministerului Transporturilor 

• Guvernul aproba masuri privind consolidarea capacitatii institutionale a 

Ministerului Cercetarii si Digitalizarii in vederea implementarii PNRR 

• Ministrul Energiei da asigurari ca Romania va avea gaze naturale si din alte surse 

iarna viitoare, “pana la un miliard de metri cubi in plus”, odata cu inceperea 

exploatarii in Marea Neagra. 

• Ministrul Turismului: Fac un apel catre institutiile publice din Romania sa 

urgenteze emiterea tichetelor de vacanta 

• Preturile din Romania au sarit in aer: cosul de baza a crescut cu 35% 

• Peste 17,5 milioane de euro vor intra in conturile fermierilor, procesatorilor, 

antreprenorilor si autoritatilor publice care au contracte incheiate cu AFIR 

• Ministrul Apararii: Daca nu semnam contractul pentru cele patru corvete pana la 

final de aprilie, cautam alta solutie/ Grupul francez Naval Group a castigat licitatia 

in 2019 

• Presedintele Iohannis va gazdui la Bucuresti o reuniune a formatului B9 pentru 

”coordonarea pozitiei in privinta securitatii in flancul estic”. Intalnirea, cu doua 

saptamani inainte de summitul de la Madrid in care Alianta adopta noul Concept 

Strategic. 

• Ministrul ucrainean al Muncii a discutat cu omologii europeni despre criza 

refugiatilor 

• Zelenski spune ca negocierile de pace cu Rusia sunt foarte dificile 
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• Reuters: Liderii UE vor aproba saptamana aceasta un acord pentru achizitionarea 

in comun de gaze naturale, gaze lichefiate si hidrogen, inainte de iarna urmatoare. 

• Joe Biden ajunge miercuri la Bruxelles, unde va participa la reuniunea liderilor UE 

si la un summit NATO / America va anunta noi sanctiuni impotriva Rusiei 

• Se analizeaza excluderea Rusiei din G20. Procesul se anunta, insa, dificil din cauza 

disensiunilor din grup 
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• Campania Vrem respect pentru angajații TVR începe să dea roade: 

Conducerile abuzive de la TVR Iași și TVR Craiova au fost schimbate 

din funcții! 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR salută decizia 

președintelui – director general, Dan Cristian Turturică de a schimba din funcții 

conducerile executive de la TVR Iași și TVR Craiova! 

În urma sesizărilor făcute de către organizația noastră, la cele două studiouri teritoriale 

au fost trimise două comisii de cercetare administrativă pentru a verifica abuzurile 

semnalate de către membrii MediaSind TVR împotriva directorului executiv al TVR Iași, 

Vasile Arhire (foto) și al producătorului executiv de la TVR Craiova, Mirela Giodea. 

(amănunte aici: MediaSind cere înlocuirea de urgență a conducerii TVR Iași cu o echipă 

managerială competentă! și aici: MediaSind cere stoparea de urgență a campaniei de 

hărțuire și umilire a angajaților de la TVR Craiova!  ) 

Începând cu data de 15 martie 2022, celor doi șefi abuzivi nu li s-au mai reînnoit 

mandatele, fiind schimbați din funcție cu Gabriela Baiardi și Alina Cojocaru, jurnaliști 

profesioniști care au fost numiți în respective funcții de conducere. 

La sfârșitul anului trecut, jurnalista Oana Lazăr de la TVR Iași a publicat o  avertizare 

publică prin care a tras un semnal de alarmă privind situația dramatică în care a ajuns 

una dintre cele mai importante stații teritoriale ale Televiziunii publice, din cauza 

incompetenței și a abuzurilor  echipei manageriale formată din Horia Gumeni, 

coordonator cu atribuții de director și Vasile Arhire, coordonator cu atribuții de Director 

executiv. Într-o scrisoarea deschisă, Oana Lazăr a cerut demisia lui Vasile Arhire (foto), 

coordonatorul editorial al stației, care a fost acuzat ca fiind principalul responsabil al 

declinului profesional al TVR Iași.  Acestuia i s-a reproșat transformarea stației în propriul 

SRL prin atacarea constantă a prestigiului și demnității  profesioniștilor din instituție. 

Semnatar al unui angajament cu fosta Securitate, Vasile Arhire este acuzat indirect de 

cenzură pentru că  intervenea brutal în politica editorială, cu scopul promovării unor 

persoane apropiate sau a unor grupuri de interese economice și politice.  (amănunte 

aici: Conflict la TVR Iaşi. Jurnalista Oana Lazăr îi ceredemisia directorului executiv Vasile 

Arhire: „A confiscat emisiunile pentrua-şi plăti datorii vechi“) 
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Nemulțumită de amploarea scandalului care a ajuns inclusiv în presă, conducerea TVR a 

reacționat prompt prin trimiterea la Iași, în zilele de  8 și 9 decembrie 2021,  a unei 

Comisii de cercetare administrativă, formată din directorul editorial al TVR, Cezar Ion,  

coordonatoarea cu atribuții de Director al Direcției de Programe și a TVR 2, Carla 

Tompea și juristul Mircea Duca. Pe întreaga perioadă a  audierilor și a administrării de 

probe, la lucrările Comisiei au participat  președintele Sindicatului Român al Jurnaliștilor 

MediaSind, Cristi Godinac și președintele MediaSind TVR, Sorin Torică, în baza 

mandatului de reprezentare acordat de membra de sindicat Oana Lazăr,  precum și la 

solicitarea președintei MediaSind Iași, Maria Florea. 

La aceste  audieri, mai mulți angajați și foști angajați ai stației au confirmat problemele 

semnalate de către jurnalista Oana Lazăr, modul discreționar și neprofesionist prin care 

Vasile Arhire conduce activitatea editorială, arătând că stația a pierdut mulți profesioniști 

din cauza atitudinii dictatoriale a “șefului de facto” al TVR Iași. Atât contestatarii actualei 

conduceri, cât și susținătorii acesteia, au semnalat în cadrul audierilor, încălcări flagrante 

ale legislației muncii, cum ar fi nerespectarea atribuțiilor din fișele de post, a timpului de 

lucru, dar și lipsa unui plan de carieră și a unui salariu motivant, majoritatea angajaților, 

indiferent de anii de vechime,  aflându-se la minimul grilei salariale. 

De asemenea, la TVR Craiova, în urma anchetei desfășurate în zilele de 9 și 10 martie 

2022 de către Comisia de cercetare administrativă înființată în urma sesizărilor unor 

membri ai MediaSind TVR Craiova, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună 

cu filiala MediaSind TVR au cerut convocarea de urgență a Comisiei de cercetare 

disciplinară din Societatea Română de Televiziune și sesizarea instituțiilor abilitate 

pentru a cerceta faptele, unele chiar cu caracter penal, ale  unor persoane cu funcții de 

conducere în instituția publică! De asemenea, pe perioada cercetărilor, MediaSind a 

solicitat suspendarea din funcție a producătorului executiv de la TVR Craiova, Mirela 

Giodea și a producătorului general al TVR, Ramona Săseanu, pentru campania de 

hărțuire și umilire îndreptată împotriva unor angajați, membri ai MediaSind TVR Craiova, 

care au avut curajul să sesizeze abuzurile din această stație teritorială. 

Iată că sesizările membrilor noștri nu au fost în zadar iar conducerea instituției a început 

să facă dreptate! 
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Precizăm că foarte mulți profesioniști din TVR sunt umiliți zilnic și din cauza faptului că 

cea de-a doua funcție din TVR, de producător general, este ocupată, fără concurs și 

nelegal, de Ramona Săseanu (foto),  care și-a dovedit cu prisosință  lipsa de experiență și 

incompetența managerială. Singurul ei atu a fost susținerea politică cu care a fost 

recompensată de cei cărora le-a făcut campanie electorală.  (amănunte aici: MediaSind 

cere demiterea producătorului general pentru încălcarea misiunii publice a Televiziunii 

Române!) 

Având în vedere că multe fapte ale unor șefi din instituție  sunt evidente abateri 

disciplinare, iar unele pot constitui infracțiuni, MediaSind TVR  face un apel către toți 

angajații, indiferent de apartenența sindicală, să reclame deîndată orice comportament 

abuziv din partea șefilor, care poate leza demnitatea umană ori prestigiul profesional. 

Orice probă scrisă, audio sau video, poate să fie transmisă pe Platforma avertizorilor 

publici din cultură și mass-media, așa cum ați mai procedat și în cazul altor documente 

transmise organizației noastre. 

Vă asigurăm că MediaSind TVR va analiza împreună cu casa de avocatură cu care 

colaborează sesizările și documentele voastre, apoi va face toate demersurile  pentru ca 

cei vinovați să răspundă în fața legii. 

Te-ai saturat de un management precar, de abuzuri, incompetență și injurii? 

De disprețul unor șefi incompetenți în care eșecul a devenit cronic și a prăbușit 

televiziunea publică? 

Daca DA, participă la Campania #vremrespectpentruangajațiiTVR! 

Milităm pentru profesionalism, pentru  revenirea în instituție a unui climat de 

normalitate, fără abuzuri și decizii discreționare! 

Sesizează-ne pe  Platforma avertizorilor publici din cultură și mass-media, iar noi te vom 

apăra! 

#vremrespectpentruangajațiiTVR! 

(Sursa: mediasind.ro)  
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• FSTFR organizează miting în faţa Ministerului Transporturilor 

 
Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România (FSTFR) organizează 

miercuri un miting de protest în faţa Ministerului Transporturilor şi Infrastructurii, potrivit 

unui comunicat remis de organizaţia sindicală. 

Motivele organizării mitingului sunt tergiversarea aprobării bugetului de venituri şi 

cheltuieli al CFR Călători pe anul 2022 şi întreruperea negocierilor colective, care face ca 

aceste negocieri să nu se finalizeze cu contract colectiv de muncă la nivelul CFR Călători 

valabil pentru perioada 1 aprilie 2022 - 31 martie 2023. 

Conform Federaţiei Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România, noul contract 

colectiv de muncă al CFR Călători trebuie să cuprindă două creşteri salariale: una cu 

indicele inflaţiei de la 1 aprilie 2022 şi alta de la 1 ianuarie 2023, astfel încât cele două 

creşteri să cumuleze o creştere salarială de 35% pentru fiecare salariat al CFR Călători, 

pentru a face astfel posibilă în anul 2023 aplicarea legii privind statutul personalului 

feroviar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Guvernul aprobă măsuri privind consolidarea capacităţii 

instituţionale a Ministerului Cercetării şi Digitalizării în vederea 

implementării PNRR 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, printr-o ordonanţă de urgenţă, un 

set de măsuri privind consolidarea capacităţii instituţionale şi administrative a 

Ministerului Cercetării, Inovării şi Digitalizării şi a Autorităţii pentru Digitalizarea 

României (MCID) necesare implementării componentei C7 - Transformare Digitală din 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă. 

Astfel, potrivit notei de fundamentare, odată cu aprobarea prezentului act normativ, la 

nivelul MCID va fi înfiinţat Grupul Operativ pentru Implementarea şi Monitorizarea 

reformelor şi investiţiilor privind transformarea digitală - Task Force, în care vor 

funcţiona, în perioada de punere în aplicare a PNRR al României, 17 posturi 

contractuale, în afara organigramei MCID.  
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"Se vor selecta astfel 17 specialişti dintre care majoritatea vor fi necesar să deţină 

competenţe digitale avansate şi competenţe de management de proiect integrator în 

domeniul transformării digitale necesare realizării activităţilor şi proiectelor descrise în 

cadrul PNRR al României, componenta C7 - Transformare Digitală", se mai arată în 

document. 

Printr-un alt proiect de ordonanţă de urgenţă va fi aprobat cadrul instituţional şi 

măsurile necesare pentru asigurarea aplicării directe a prevederilor Regulamentului (UE) 

nr. 536/2014 al Parlamentului European şi al Consiliului din 16 aprilie 2014 privind 

studiile clinice intervenţionale cu medicamente de uz uman şi de abrogare a Directivei 

2001/20/CE. 

Pe agenda şedinţei de Guvern figurează şi un proiect de lege pentru modificarea şi 

completarea unor acte normative din domeniul fondurilor europene, având în vedere 

necesitatea efectuării de reglaje financiare cu bugetul de stat, pornind de la faptul că 

programele de preaderare - PHARE, ISPA şi SAPARD - au fost închise sau se află în faza 

finală de închidere cu Comisia Europeană (CE). 

"Prezentul proiect de act normativ conţine măsuri care conduc la efectuarea de reglaje 

la nivelul bugetului de stat, ţinând cont de rolul şi responsabilităţile fiecărui ordonator 

principal de credite stabilite în cadrul mecanismelor utilizării sumelor aferente fondului 

de indisponibilităţi temporare, atât pentru fondurile aferente programelor PHARE, ex-

ISPA, SAPARD, cât şi pentru programele aferente perioadei de programare 2007-2013", 

conform expunerii de motive a proiectului. 

În şedinţa de Guvern va fi aprobat, printr-o hotărâre, modul de repartizare şi de utilizare 

a sumelor prevăzute la litera a) şi b) din anexa nr. 3/13/02a la bugetul Secretariatului 

General al Guvernului. 

Astfel, va fi alocată suma de 200.445.000 lei organizaţiilor cetăţenilor aparţinând 

minorităţilor naţionale pentru o acoperire mai largă a activităţilor acestora şi, respectiv, 

suma de 4.660.000 lei pentru finanţarea şi realizarea în anul 2022 de activităţi şi proiecte 

interetnice, de promovare a identităţii culturale, lingvistice, religioase şi a drepturilor 

cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale, precum şi de combatere a intoleranţei 

realizate de Departamentul pentru Relaţii Interetnice. 

De asemenea, Executivul urmează să aprobe, tot prin hotărâre, numirea 

preşedintelui Oficiului Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor.  
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Astfel, prin proiectul de HG, se propune numirea lui Adrian Cucu în funcţia de preşedinte 

al Oficiului Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor, cu rang de secretar de 

stat, pentru un mandat de 4 ani. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministrul Energiei dă asigurări că România va avea gaze naturale și 

din alte surse iarna viitoare, “până la un miliard de metri cubi în plus”, 

odată cu începerea exploatării în Marea Neagră. 

Ministrul a făcut anunțul în condițiile în care compania Black Sea Oil&Gas a început 

exploatarea gazelor din Marea Neagră.  

“România va avea gaze şi din alte surse iarna viitoare, inclusiv din Marea Neagră. 

Exploatarea gazelor din Marea Neagră a început deja, de către cei de la compania Black 

Sea Oil&Gas. (…) Începând de anul acesta vom avea un miliard de metri cubi de gaze în 

plus”, a scris Virgil Popescu pe Facebook. Această cantitate poate ajuta România să 

reducă considerabil importurile. 

Ministrul a subliniat și că Romgaz va finaliza în scurt timp preluarea perimetrului Neptun 

Deep, de la Exxon: “Prin această tranzacţie, cei de la Romgaz preiau şi tehnologia şi 

contractele aferente pentru începerea lucrărilor, ca în 2026 să avem deja gaze naturale, 

pentru a fi folosite cât mai mult în România”, a adăugat ministrul. 

Popescu a subliniat faptul că perimetrul offshore Neptun Deep nu se află în zona care a 

făcut obiectul procesului dintre România și Ucraina cu privire la Insula Șerpilor. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Ministrul Turismului: Fac un apel către instituţiile publice din 

România să urgenteze emiterea tichetelor de vacanţă 

Ministrul Turismului, Daniel Cadariu, lansează un apel către instituţiile publice care nu au 

declanşat procedurile privind contractarea de tichete de vacanţă pentru angajaţii lor să 

urgenteze aceste demersuri. 
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„Ministerul şi-a făcut datoria la acel moment, a iniţiat Ordonanţa de Urgenţă care 

creează cadrul legal pentru aşa ceva, Guvernul a adoptat acea Ordonanţă de Urgenţă, 

este în vigoare. În baza acelei ordonanţe, absolut toate instituţiile publice, atunci când 

şi-au întocmit proiectele de buget pentru anul 2022 au prins sumele necesare. Fac un 

apel şi pe această cale către instituţiile publice din România să urgenteze emiterea, 

practic comandarea acelor tichete, e vorba practic de nişte carduri, şi să le distribuie 

salariaţilor”, a afirmat ministrul Turismului, marţi seară, la TVR, citat de news.ro 

El a spus că unele instituţii au comandat tichetele de vacanţă, iar altele nu, mergând pe 

ideea că unii salariaţi au încă tichete de vacanţă din anii trecuţi. 

Potrivit ministrului, ordonanţa nu stabileşte un termen de valabilitate pentru tichetele 

emise anul acesta, el spunând că speră ca tot mai muţi beneficiari să le folosească încă 

din 2022. 

Cadariu a adăugat că, în cazul sistemului privat, legea prevede posibilitatea ca tichetele 

de vacanţă să aibă valoarea echivalentă cu până la şase salarii minime pe economie. 

Angajatul plăteşte doar 10% impozit, iar contribuţiile sociale şi comisioanele aferente 

tichetelor nu sunt plătite, iar agenţii economici plătitori de impozit pe profit sumele sunt 

deductibile, relatează news.ro. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Prețurile din România au sărit în aer: coșul de bază a crescut cu 35% 

În luna septembrie a anului trecut, un bucureştean îşi putea umple coşul de cumpărături 

cu alimente de bază precum pâine, lapte, carne, ouă şi chiar apă, suc şi bere cu circa 80 

de lei. Acum, la şase luni distanţă, preţul aceluiaşi coş sare de 100 de lei, fiind cu 20-30 

de lei mai scump. 

În luna septembrie a anului trecut, un bucureştean îşi putea umple coşul de cumpărături 

cu alimente de bază precum pâine, lapte, carne, ouă şi chiar apă, suc şi bere cu circa 80 

de lei. Acum, la şase luni distanţă, preţul aceluiaşi coş sare de 100 de lei, fiind cu 20-30 

de lei mai scump, în funcţie de reţeaua de retail şi magazinul din care sunt achiziţionate, 

potrivit calculelor făcute de ZF pe baza datelor din Monitorul Preţurilor şi a celor 

oferite de reprezentanţii companiilor Auchan şi Cora, informează Mediafax.  
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În contextul izbucnirii războiului din Ucraina, care a declanşat creşterea preţurilor 

cerealelor pe bursa EuroNext de la Paris - rapiţa, grâul şi porumbul fiind cu 50% mai 

scumpe faţă de acum şase luni –, ZF a trimis o solicitare către reţelele Lidl, Kaufland, 

Auchan, Carrefour, Cora şi Profi privind preţurile unor produse alimentare din data de 

09.03.2022, care au la bază, direct sau indirect, materiile prime menţionate mai sus. 

Auchan şi Cora au oferit lista de preţuri solicitată, Lidl şi Profi au spus că nu pot da curs 

solicitării, iar Kaufland şi Carrefour nu au răspuns. 

Cele mai importante creşteri de preţ le-au avut făina şi uleiul, creşterile de preţ fiind 

între 40 şi 60%. Astfel, dacă un kilogram de făină tip 650 marca Băneasa costa în data de 

10 septembrie a anului trecut 2,65 de lei, acum costă 4,25 de lei (plus 60,3%), iar dacă un 

litru de ulei Untdelemn de la Bunica costa 5,7-6,75 de lei, acum costă 9,75 de lei (plus 

42-69%), conform datelor din Monitorul Preţurilor şi a celor oferite de reprezentanţii 

companiei Auchan. Totuşi, Auchan este reţeaua cu unele dintre cele mai mici preţuri. 

Aceste creşteri de preţ la raft au transpus practic creşterea preţurilor cerealelor. În 

cazul făinii baza este grâul, iar o tonă costă 380 euro/tonă, în creştere cu 60% faţă de 

acum şase luni, arată datele EuroNext. În cazul uleiului, baza este floarea-soarelui, iar o 

tonă de seminţe de floarea-soarelui costă 1.200 dolari/tonă, adică circa 1.000 euro/tonă 

(cât investiţia iniţială într-o mică afacere sau o maşină second hand), conform Mundus 

Agri, platformă de ştiri şi tranzacţionare pentru piaţa internaţională a mărfurilor 

alimentare şi furajere. 

Creşteri importante de preţ au avut şi băuturile. 

Spre exemplu, în cazul magazinelor Kaufland din Bucureşti, apa plată 2l (bax 6 sticle) 

marca Borsec a crescut de la cu aproape 2 lei, ceea ce înseamnă o creştere de peste 

10%. Un alt exemplu este creşterea preţului pentru Coca-Cola la 2 litri, care a crescut cu 

18% în reţeaua Auchan în perioada septembrie 2021 – martie 2022. În aceste cazuri, 

producătorii de băuturi au spus că se văd în tarife creşterile de preţuri la energie 

electrică şi carburanţi. 

Indexul preţurilor propus de ZF ia în calcul datele publice disponibile, în condiţiile în care 

la demersul ZF de a primi preţurile direct de la sursă nu au răspuns decât două dintre 

reţelele cărora le-a fost solicitat acest lucru. 

Interesul consumatorilor faţă de preţurile produselor de bază a crescut 

semnificativ în contextul inflaţiei şi al conflictului din Ucraina.  
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Şase dintre cele mai căutate produse alimentare în luna martie pe platforma Monitorul 

Preţurilor a Consiliului Concurenţei sunt din categoria ulei de floarea soarelui. Datele 

confirmă astfel interesul mare al consumatorilor pentru acest bun în ultima perioadă. 

Primele patru produse alimentare care apar în topul căutărilor sunt Coca-Cola, zahăr 

Coroniţa, banane şi făină Băneasa. Ele sunt urmate de şase mărci de ulei de floarea-

soarelui, respectiv Untdelemn de la Bunica, Argus, Floriol, Unisol, Spornic, Ardealul. 

Monitorul Preţurilor este un proiect realizat de Consiliul Concurenţei în parteneriat cu 

Guvernul prin Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorului (ANPC), fiind 

consultată Asociaţia Naţională a Comercianţilor Mici şi Mijlocii, dar şi cu ONG-urile care 

se ocupă de protecţia consumatorilor. Monitorul Preţurilor Produselor Alimentare este o 

platformă care afişează preţul produselor din circa 1.700 de magazine. 

Prin intermediul platformei online Monitorul Preţurilor, consumatorii pot verifica atât 

preţurile alimentelor, cât şi pe cele ale carburanţilor, fără a necesita deplasarea în 

locaţiile fizice ale magazinelor sau ale benzinăriilor. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Peste 17,5 milioane de euro vor intra în conturile fermierilor, 

procesatorilor, antreprenorilor și autorităților publice care au 

contracte încheiate cu AFIR 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale a autorizat și plătit, în cursul săptămânii 

trecute, fonduri europene în valoare totală de 17,6 milioane de euro (17.568.016 euro) 

pentru investițiile finanțate prin intermediul Programului Național de Dezvoltare Rurală 

2014 – 2020 (PNDR 2020). 

Sumele plătite beneficiarilor PNDR provin atât din Fondul European Agricol pentru 

Dezvoltare Rurală (FEADR), în cuantum de 10,9 milioane de euro, cât și din Instrumentul 

de Redresare al Uniunii Europene (EURI), respectiv suma de 5,20 milioane de euro, 

diferența până la suma totală fiind reprezentată de TVA. Aceste sume sunt aferente celei 

de-a doua solicitări de fonduri din luna februarie (25.02.2022). 
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„Plățile care intră în conturile beneficiarilor reprezintă un sprijin concret pentru 

modernizarea agriculturii, pentru dezvoltarea satului românesc. Încurajez fermierii să 

continue să aplice pentru finanțările prin programele pe care le derulăm. Îi asigur că au 

tot sprijinul din partea noastră pentru a continua să-și dezvolte afacerile” a declarat 

Adrian CHESNOIU, ministrul agriculturii și dezvoltării rurale.  

Fondurile publice nerambursabile sunt plătite ca urmare a cererilor de plată primite de la 

beneficiarii publici și privați ai Programului Național de Dezvoltare Rurală, în 

conformitate cu contractele de finanțare încheiate, după ce au fost verificate și 

autorizate la plată de AFIR. 

(Sursa: AFIR) 

 

• Ministrul Apărării: Dacă nu semnăm contractul pentru cele patru 

corvete până la final de aprilie, căutăm altă soluţie/ Grupul francez 

Naval Group a câștigat licitația în 2019 

Ministrul Apărării, Vasile Dîncu, a declarat în cadrul emisiunii Talk News, difuzată de 

Profit News, că România nu mai are răbdare în privinţa celor patru corvete pe care se 

străduieşte, de mai bine de patru ani, să le cumpere. Ultima prelungire de două luni 

expiră luna viitoare, transmite News.ro. 

„Din păcate, de mai bine de patru ani avem procese, apoi o perioadă de negociere 

foarte lungă. E o asociere dintre români şi francezi care, după cum văd în ultima vreme, 

nu funcţionează foarte bine. La cererea celor doi asociaţi, am mai făcut o prelungire de 

două luni. În foarte scurt timp, însă, la finalul lunii următoare va trebui să vedem dacă, 

într-adevăr, cei care au câştigat această licitaţie sunt în stare să prezinte o ofertă viabilă 

pentru noi, dacă nu, va trebui să căutăm o altă soluţie”, a declarat ministrul Apărării. 

Ministrul Vasile Dîncu spune că nu doar cei doi asociaţi au un rol în această întârziere, ci 

şi procedurile greoaie privind licitaţiile şi achiziţiile. 

„Problema trebuia să fie tranşată acum patru ani. S-a tot amânat pentru că, la noi, şi 

legislaţia, şi modul în care se realizează achiziţiile sunt foarte complicate, este o legislaţie 

foarte stufoasă, există şi multă birocraţie.  
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Există posibilitatea de a face mereu contestaţii. Măcar în această perioadă de criză, sper 

să găsim modalităţi mai rapide prin care să facem achiziţii, pentru că, atunci când e 

vorba de o pandemie sau de un război în zonă, este imposibil să aştepţi după proceduri 

ani de zile pentru a avea o dotare minimă”, afirmă Dîncu. 

România a vorbit pentru prima dată despre cumpărarea corvetelor în 2016, dar 

procedurile au fost accelerate în 2018. Un an mai târziu, gigantul francez Naval Group şi 

Şantierul Naval Constanţa au câştigat licitaţia, dar contractul nu a fost semnat nici până 

azi. Tranzacţia este importantă pentru România, care are acum o singură corvetă. În plus, 

programul cuprinde şi modernizarea celor două fregate Regina Maria şi regele 

Ferdinand. 

La sfârșitul lunii ianuarie, Ministrul Apărării Naționale, Vasile Dîncu, declara, după 

întâlnirea cu ministrul francez al Forțelor Armate, Florence Parly, că este convins că va fi 

găsită „o soluție rapidă” pentru proiectul achiziției de corvete. 

Ministrul francez a precizat că industria Franței este angajată în întregime pentru a ajuta 

forțele armate române în procesul de modernizare. 

„Franța și industria sa sunt în întregime angajate pentru a ajuta forțele armate române 

să depășească o nouă etapă în procesul de modernizare, în special în problema 

corvetelor”, a afirmat Florence Parly. 

Context 

În septembrie 2021, Ministerul Apărării Naționale își exprima, într-un răspuns transmis 

redacției G4Media.ro, „în mod ferm disponibilitatea de semnare” a acordului-cadru 

pentru cele patru corvete Gowind 2500 cu compania franceză Naval Group, implicată 

recent în criza submarinelor. Totuși, semnarea acordului-cadru trenează de mai bine de 

un an de la soluționarea unui litigiu în instanță cu compania rivală Damen, care a pierdut 

licitația. 

Grupul francez Naval Group a fost declarat câștigător în iulie 2019 al licitației demarate 

de statul român pentru construirea a patru corvete Gowind 2500. 

În iulie 2020, Curtea de Apel București a respins definitiv solicitarea companiei olandeze 

Damen, aflată în competiție cu Naval Group, care a intentat proces Ministerului Apărării 

Naționale prin care cerea anularea procedurii de atribuire a contractului de 1,6 

miliarde euro pentru achiziția celor patru corvete militare.  
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În cursa pentru licitație, francezii i-au devansat pe olandezii de la Damen, care urmau să 

lucreze pe șantierul lor de la Galați, și pe italienii de la Fincantieri, care urmau să 

colaboreze cu șantierul naval Tulcea. 

După ce a semnat în aprilie 2018 un parteneriat cu Șantierul Naval din Constanța, pentru 

a putea construi corvetele acolo, Naval Group s-a înscris în cursa pentru contractul în 

care Ministerul Apărării Naționale a pus la bătaie 1,6 miliarde de euro, cu modelul de 

corvetă Gowind 2500. 

Contractul pentru cele patru corvete noi includea în forma inițială și modernizarea celor 

două fregate aflate deja în dotarea forțelor navale. Printre statele cărora Naval Group a 

mai vândut modelul de corvetă Gowind 2500 se numără Emiratele Arabe Unite, Egipt și 

Malaysia. 

Licitația corvetelor a fost blocată încă din ianuarie 2019, după ce secretarul de stat 

pentru Armamente, proaspăt demis de premierul Viorica Dăncilă în luna iunie, a sesizat 

Parchetul Militar cu privire la suspiciuni că procedura s-ar fi realizat în mod ilegal. 

Guvernul tehnocrat condus de Dacian Cioloș anunțase inițial în 2016 că atribuie 

contractul direct olandezilor de la Damen pentru suma de 1,6 miliarde euro, urmând ca 

Damen să construiască navele la șantierul din Galați. După ce PSD a venit la putere, 

procedura a fost sistată, considerând că procedura nu a fost respectată, fiind nevoie de 

aprobarea Parlamentului pentru o achiziție cu o valoare atât de mare. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Președintele Iohannis va găzdui la București o reuniune a formatului 

B9 pentru ”coordonarea poziției în privința securității în flancul estic”. 

Întâlnirea, cu două săptămâni înainte de summitul de la Madrid în care 

Alianța adoptă noul Concept Strategic. 

Președintele Klaus Iohannis a susținut o conferință comună de presă cu președintele 

Poloniei, Andrej Duda, cu prilejul vizitei celui din urmă în România. 
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Principalele declarații ale lui Klaus Iohannis: 

Suntem inițiatorii unor formate importante, precum București 9. Am convenit cu 

președintele Duda ca România și Polonia să-și intensifice cooperarea pe linia de 

securitate. I-am mulțumit pentru contribuția Poloniei în România. L-am asigurat că 

România va continua contribuția sa la grupul de luptă NATO. 

Avem nevoie urgent de o consolidare consistentă și echilibrată a flancului estic. De o 

prezență unitară și întărită. Este necesară o prezență militară sporită în țara noastră. 

Un exemplu clar necesar în acest sens este crearea cât mai rapidă a unui grup de luptă 

NATO. 

Am decis astăzi să organizăm la București un Summit al formatului B9 pe care îl voi 

găzdui aici la Cotroceni. Cu două săptămâni înainte de summitul NATO, ne vom reuni 

pentru a ne coordona pozițiile în ceea ce privește consolidarea substanțială a flancului 

estic. 

Totodată, România și Polonia sprijină ferm integrarea Republicii Moldova, a Ucrainei și a 

Georgiei în UE. 

Sunt convins că vom reuși să creștem volumul schimburilor comerciale. Am discutat 

despre proiectele Rail to Sea și Via Carpatica. 

Din grupul B9 al NATO fac parte statele din flancul de est al Alianței: România, Bulgaria, 

Cehia, Estonia, Ungaria, Letonia, Lituania, Polonia și Slovacia. În cadrul summitului de la 

Madrid care va avea loc în iunie, NATO va adopta un nou Concept Strategic despre care 

Secretarul General a spus anterior că ”va reflecta noul mediu de securitate, va reangaja 

valorile noastre și va reafirma unitatea noastră, asigurându-ne că Alianța noastră este 

potrivită pentru viitor”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Ministrul ucrainean al Muncii a discutat cu omologii europeni despre 

criza refugiaţilor 

Ministrul ucrainean al Muncii, Maryna Lazebna, a discutat marţi cu omologii săi 

din  
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şapte state europene, printre care şi România, despre criza refugiaţilor şi despre 

măsurile luate şi cele care vor trebui adoptate în viitorul apropiat. 

 

"Videoconferinţă cu ministrul ucrainean al Muncii, Maryna Lazebna şi omologii europeni 

din Lituania, Slovacia, Polonia, Cehia, Estonia, Letonia şi România în privinţa crizei 

refugiaţilor. S-a discutat despre măsurile deja luate de ţările din zonă, care oferă ajutor 

cetăţenilor ucraineni care le trec graniţa, dar şi despre măsurile care vor trebui luate în 

viitorul apropiat. Ministrul Lazebna a mulţumit tuturor statelor care au oferit ajutor 

cetăţenilor ucraineni", a scris, marţi seara, pe pagina sa de Facebook, Cristian Vasilcoiu, 

secretar de stat în Ministerul Muncii. 

 

Vasilcoiu a participat la finele lunii trecute la Conferinţa privind combaterea lipsei de 

adăpost, de la Paris, şi anunţa atunci că Comisia Europeană lucrează deja la modificarea 

Regulamentului financiar, astfel încât statele care primesc refugiaţi ucraineni să 

beneficieze de ajutor pentru a face faţă crizei de la graniţele Ucrainei. 

 

El sublinia că Preşedinţia franceză a Consiliului Uniunii Europene consideră că trebuie 

gândite rapid mijloace prin care toate statele UE să preia şi să ajute refugiaţi ucraineni. 

 

"Preşedinţia franceză a Consiliului Uniunii Europene, prin ministrul delegat în cadrul 

Ministerului Tranziţiei Ecologice, responsabil pentru Locuinţă, Emmanuele Wargon, şi 

Nicolas Schmit, comisarul european pentru Ocupare şi Drepturi Sociale, transmit 

solidaritate europeană pentru Ucraina şi ţările vecine, care se confruntă cu valuri de 

refugiaţi. Oficialii europeni precizează că trebuie gândite rapid mijloace prin care toate 

statele UE să preia şi să ajute refugiaţi ucraineni, în contextul conflictului din Ucraina. 

Poziţiile au fost exprimate în cadrul întâlnirii care are loc la Paris pe tema persoanelor 

fără adăpost din statele europene", a transmis Cristian Vasilcoiu. 

 

Situaţia din Ucraina a fost primul punct şi pe ordinea de zi a Consiliului EPSCO (Consiliul 

Ocuparea Forţei de Muncă, Politică Socială, Sănătate şi Consumatori n.r) de la Bruxelles, 

de săptămâna trecută, la care a fost, de asemenea, prezent, secretarul de stat în MMSS. 
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Acesta a participat şi la o întâlnire cu miniştrii S&D ai Muncii din UE, în prezenţa 

comisarului european pentru Drepturi Sociale, Nicolas Schmit, concluzia fiind că este 

nevoie de intervenţia urgentă a Comisiei Europene în criza refugiaţilor din Ucraina, dar şi 

pentru susţinerea companiilor din ţările afectate deja şi protejarea locurilor de muncă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Zelenski spune că negocierile de pace cu Rusia sunt foarte dificile 

Preşedintele ucrainean Volodimir Zelenski spune, într-un mesaj video transmis miercuri 

dimineaţă, că negocierile de pace cu Rusia sunt foarte dificile, potrivit DPA. 

"Sunt foarte dificile, uneori scandaloase, însă avansăm pas cu pas", a declarat Zelenski, 

precizând că reprezentanţii ucraineni negociază în fiecare zi. 

"Vom lucra, vom lupta cât mai mult posibil. Până la capăt. Curajos şi deschis. 

Negociatorii lucrează neobosit. Ne vom odihni doar atunci când când vom câştiga", a 

adăugat el. 

Zelenski a mulţumit totodată comunităţii internaţionale pentru sprijinul acordat ţării 

sale. 

El şi-a exprimat speranţa că cele trei summit-uri programate în această săptămână - G7, 

NATO şi UE - vor duce la sporirea sprijinului, adăugând că se aşteaptă la noi sancţiuni 

împotriva Rusiei şi la ajutor suplimentar pentru Ucraina. 

Atât Kievul, cât şi Moscova au revendicat succese pe câmpul de luptă marţi, la aproape o 

lună după ce Rusia a invadat Ucraina, declanşând un război care a dus deja la moartea a 

mii de persoane şi la un val de milioane de refugiaţi. 

În mesajul său de miercuri, Zelenski i-a avertizat pe piloţii avioanelor ruseşti care 

efectuează misiuni de luptă în Ucraina că vor fi judecaţi. 

"Veţi fi traşi la răspundere într-un fel sau altul. Astăzi sau mâine, nu contează atât de 

mult. Cel mai important este că e un lucru inevitabil", a atras atenţia şeful statului 

ucrainean.  
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El a menţionat ca exemplu un avion de luptă rusesc doborât de forţele ucrainene 

deasupra oraşului Mariupol, aflat sub asediu. 

"Iar acest lucru li se va întâmpla tuturor celor care ne omoară oamenii, oameni paşnici în 

ţara noastră paşnică", a adăugat preşedintele ucrainean. 

El a mai spus că piloţii ruşi par să nu aibă cunoştinţă de gravitatea ordinelor pe care le 

execută. "Uciderea de civili este o crimă", a afirmat Zelenski. 

Ucraina susţine că a doborât circa 100 de avioane de luptă şi bombardiere ruseşti de la 

începutul invaziei ruse în urmă cu aproape patru săptămâni. 

Informaţia nu a putut fi verificată independent, precizează DPA. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Reuters: Liderii UE vor aproba săptămâna aceasta un acord pentru 

achiziționarea în comun de gaze naturale, gaze lichefiate și hidrogen, 

înainte de iarna următoare. 

Potrivit Reuters care citează un proiect de declarație a liderilor UE, în cadrul summitului 

din această săptămână se va hotărî achiziționarea la nivel de bloc de gaze naturale, gaze 

naturale lichefiate și hidrogen, înainte de iarna viitoare. 

Comisia Europeană a propus anul trecut un sistem pentru ca țările UE să cumpere în 

comun stocuri strategice de gaze, pe care unii membri, inclusiv Spania, l-au solicitat ca o 

modalitate de a oferi un tampon împotriva potențialelor întreruperi ale aprovizionării. 

Temerile legate de șocuri de aprovizionare au crescut de când Rusia a declanșat războiul 

în Ucraina. Conflictul a provocat creșteri record ale prețurile energiei și a forțat UE să-și 

reducă dependența față de gazul rusesc, o mișcare ce va necesita alternative de 

importuri din Qatar sau SUA. 

Bruxelles-ul s-a angajat că va ajuta statele să demareze achiziționarea comună de gaze 

în acest an și este de așteptat să propună noi reguli săptămâna aceasta, cum ar fi ca 

țările să își umple stocurile la 90%, înaintea sezonului rece. În prezent, potrivit Reuters, 

depozitele Uniunii sunt umplute până la 26% din capacitate.  
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Liderii vor lua în considerare, de asemenea, măsuri noi pentru a proteja consumatorii de 

creșterea prețurilor la energie și vor discuta despre cum să “optimizeze” funcționarea 

piețelor energetice. Prețurile gazelor europene au crescut deja în lunile care au precedat 

invaziei, determinând guvernele să cheltuiască miliarde pentru scutiri de taxe și subvenții 

pentru a-i proteja pe cetățeni de costuri. 

În fața provocărilor, un răspuns comun al UE s-a dovedit însă dificil. Țările UE sunt în 

mare parte responsabile pentru politicile lor energetice naționale și nu sunt de acord cu 

privire la necesitatea unei acțiuni la nivelul UE pentru a ține prețurile sub control. Spania, 

Belgia, Portugalia, Italia și Grecia se numără printre cei care solicită intervenția pe piețele 

energetice din Europa, pentru a limita prețurile sau pentru a decupla prețul electricității 

de prețul în creștere al gazului. Alte state, printre care se află Germania, Țările de Jos și 

Danemarca, se opun intervenției pe piață și avertizează că poate provoca perturbări pe 

piețele energetice care ar putea submina investițiile în energie curată. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Joe Biden ajunge miercuri la Bruxelles, unde va participa la reuniunea 

liderilor UE și la un summit NATO / America va anunța noi sancțiuni 

împotriva Rusiei 

Președintele american Joe Biden va ajunge miercuri în Bruxelles, pentru a discuta cu 

liderii europeni despre invadarea Ucrainei și pentru a anunța noi sancțiuni împotriva 

Moscovei, dintre care unele ar putea viza membri ai Parlamentului rus, potrivit agenției 

Reuters, citată de publicația boursorama.com. 

Joe Biden va pleca de la Casa Albă la ora locală 08,40 (12,40 GMT). La Bruxelles, va 

participa joi la summiturile NATO și G7 și va susține un discurs în cadrul reuniunii 

Consiliului European. Ulterior, se va deplasa în Polonia, unde se va întâlni cu 

președintele polonez Andrzej Duda. 

Două surse au declarat că Joe Biden și echipa sa pregătesc noi sancțiuni împotriva unor 

membri ai Dumei de Stat, camera inferioară a Parlamentului de la Moscova. Aceste 

măsuri ar urma să fie anunțate joi.  
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Potrivit Wall Street Journal, 300 de membri ai Dumei ar putea fi vizați de aceste 

sancțiuni. 

Un purtător de cuvânt al Casei Albe a declarat că ‘”nicio măsură definitivă nu a fost luată 

în ceea ce privește persoanele vizate de măsuri, nici câte dintre acestea vor deveni 

obiectul sancțiunilor”. 

Jake Sullivan, consilier pentru securitate națională la Casa Albă, a anunțat marți că 

președintele american va avea „ocazia să coordoneze următoarea fază a ajutorului 

militar pentru Ucraina”, în timpul vizitei la Bruxelles. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Se analizează excluderea Rusiei din G20. Procesul se anunță, însă, 

dificil din cauza disensiunilor din grup 

Statele Unite și aliații săi occidentali evaluează dacă Rusia ar trebui să rămână în cadrul 

grupului celor douăzeci (G20) de economii majore, după invazia în Ucraina, au declarat 

pentru Reuters surse implicate în discuții. 

Probabilitatea ca orice ofertă de excludere totală a Rusiei să fie respinsă prin veto de 

către ceilalți membri ai clubului - din care fac parte China, India, Arabia Saudită și alții - a 

ridicat perspectiva ca unele țări să renunțe la reuniunile G20 din acest an, au declarat 

sursele citate. 

G20, împreună cu Grupul celor șapte, care cuprinde doar Statele Unite, Franța, 

Germania, Italia, Canada, Japonia și Marea Britanie, reprezintă o platformă internațională 

cheie pentru coordonarea a tot ceea ce înseamnă acțiuni în domeniul schimbărilor 

climatice și datorii transfrontaliere. 

Rusia se confruntă cu o avalanșă de sancțiuni internaționale conduse de națiunile 

occidentale care au ca scop izolarea sa de economia globală, inclusiv, în special, 

excluderea sa din sistemul global SWIFT și restricționarea tranzacțiilor efectuate de 

banca sa centrală.  
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"Au existat discuții cu privire la oportunitatea ca Rusia să facă parte din G20", a declarat 

o sursă de rang înalt din cadrul G7. "Dacă Rusia rămâne membru, organizația va deveni 

mai puțin utilă." 

O sursă din Uniunea Europeană a confirmat separat discuțiile despre statutul Rusiei la 

următoarele reuniuni ale G20, a cărei președinție rotativă este deținută în prezent de 

Indonezia. 

"Indoneziei i s-a spus foarte clar că prezența Rusiei la viitoarele reuniuni ministeriale ar fi 

extrem de problematică pentru țările europene", a declarat sursa, adăugând că nu există 

totuși un proces clar de excludere a unei țări. 

G7 a fost extins la un nou format "G8", incluzând Rusia, în timpul unei perioade de relații 

mai calde la începutul anilor 2000. Dar Moscova a fost suspendată pe termen nelimitat 

din acest club după anexarea Crimeei în 2014. 

Anterior, marți, Polonia a anunțat că le-a sugerat oficialilor americani din domeniul 

comerțului să înlocuiască Rusia în cadrul grupului G20 și că sugestia a primit un "răspuns 

pozitiv". 

Sursa G7 a declarat că este puțin probabil ca Indonezia, care conduce în prezent G20, 

sau membri precum India, Brazilia, Africa de Sud și China să fie de acord cu eliminarea 

Rusiei din grup. 

"Este imposibil să scoatem Rusia din G20", cu excepția cazului în care Moscova ia o 

astfel de decizie de una singură, a declarat un oficial al unei țări membre G20 din Asia. 

"Pur și simplu nu există nicio procedură pentru a priva Rusia de calitatea de membru al 

G20". 

Dacă, în schimb, țările G7 ar renunța la reuniunile G20 din acest an, acest lucru ar putea 

fi un semnal puternic pentru India, a spus sursa. India a stârnit mânia unor națiuni 

occidentale din cauza faptului că nu a condamnat invazia rusă și nu a sprijinit măsurile 

occidentale împotriva președintelui Vladimir Putin. 

Ministerul indonezian de externe a refuzat să comenteze apelurile pentru excluderea 

Rusiei. 
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Luni, viceguvernatorul băncii centrale, Dody Budi Waluyo, a declarat, în cadrul unui 

seminar, că poziția Indoneziei a fost întotdeauna una de neutralitate, dar, menționând 

riscul de divizare pe această temă, a declarat că se va folosi de poziția sa de lider al G20 

pentru a încerca să rezolve orice problemă. 

Statutul Rusiei în cadrul altor agenții multilaterale este, de asemenea, pus sub semnul 

întrebării. 

La Geneva, oficiali ai Organizației Mondiale a Comerțului au declarat că numeroase 

delegații de acolo refuză să se întâlnească cu omologii lor ruși în diferite formate. 

O sursă dintr-o țară occidentală a declarat că printre cei care nu se angajează cu Rusia în 

cadrul OMC se numără Uniunea Europeană, Statele Unite, Canada și Marea Britanie. Nu 

a fost disponibilă imediat nicio confirmare din partea acestor delegații. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  


